
Van: Commissie Werkwijze der Kamer <cie.werkwijze@tweedekamer.nl> 
Verzonden: dinsdag 22 augustus 2023 18:31 
Aan: Kathmann, B.C. (Barbara) <b.kathmann@tweedekamer.nl>; Omtzigt, P.H. 
<p.omtzigt@tweedekamer.nl>; Plas, C.A.M. van der (Caroline) <c.vdplas@tweedekamer.nl>; 
Teunissen, C. (Christine) <c.teunissen@tweedekamer.nl>; Temmink, N.G.J. 
<n.temmink@tweedekamer.nl>; Bromet, L. <l.bromet@tweedekamer.nl>; Ephraim, Olaf 
<o.ephraim@tweedekamer.nl> 
Onderwerp: Het feitenonderzoek naar aanleiding van twee anonieme brieven  
 
Geachte collega’s, 
 
Hiermee bevestig ik de goede ontvangst van uw e-mail d.d. 18 augustus 2023, door mij ontvangen op 
21 augustus 2023. U hebt mij als voorzitter van de Commissie voor de Werkwijze aangeschreven over 
een aangelegenheid die tot de bevoegdheid en verantwoordelijkheid van het Presidium en de Griffier 
behoort. Ik heb uw verzoek doorgeleid naar het Presidium, als ook naar de gedelegeerd 
opdrachtgevers. Ik zal uw verzoek zo spoedig mogelijk in het Presidium aan de orde stellen en 
bevorderen dat er een reactie komt.  
Ik stel  voor een beslissing over een extra vergadering van de Commissie voor de Werkwijze aan te 
houden tot na de ontvangst van de reactie op uw bericht. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Vera Bergkamp 
  



Van: "Kathmann, B.C. (Barbara)" <b.kathmann@tweedekamer.nl> 
Datum: 21 augustus 2023 om 11:38:56 CEST 
Aan: "Bergkamp, V." <v.bergkamp@tweedekamer.nl> 
Onderwerp: FW: Het feitenonderzoek naar aanleiding van twee anonieme brieven 

 
 
-----Oorspronkelijk bericht----- 
Van: Kathmann, B.C. (Barbara) <b.kathmann@tweedekamer.nl>  
Verzonden: vrijdag 18 augustus 2023 15:28 
Aan: Commissie Werkwijze der Kamer <cie.werkwijze@tweedekamer.nl> 
Onderwerp: Het feitenonderzoek naar aanleiding van twee anonieme brieven  
 
Den Haag, 18 augustus 2023 
 
Aan: de voorzitter van de Commissie voor de Werkwijze 
Betreft: het feitenonderzoek naar aanleiding van twee anonieme brieven 
 
Geachte Mevrouw Bergkamp, 
 
Onderstaande leden maken zich ernstig zorgen over het feitenonderzoek naar aanleiding van twee 
anonieme brieven. Binnen de Commissie voor de Werkwijze is al eerder gesproken over de toen al 
gerezen twijfels over dit onderzoek. Recente publicaties van onder andere Follow The Money en het 
nog steeds uitblijven van de uitkomsten van het onderzoek maken het naar onze mening 
noodzakelijk om opnieuw binnen de Commissie over het onderzoek te spreken. Wij leggen dit graag 
uit. 
 
Bijna een jaar geleden heeft het Presidium besloten tot het instellen van een extern onafhankelijk 
onderzoek naar aanleiding van twee anonieme brieven. In die brieven zouden naar verluid signalen 
zijn afgegeven die betrekking hebben op gedragingen van de voormalig Kamervoorzitter mevrouw 
Arib jegens de ambtelijke organisatie van de Tweede Kamer gedurende haar periode als 
Kamervoorzitter. U hebt vervolgens aan de hand van een met u besproken offerte en voorwaarden 
samen met de toenmalige griffier aan Hoffmann opdracht gegeven tot het doen van een onderzoek. 
Dat zou naar verwachting binnen enkele maanden afgerond zijn. 
 
Het wachten op de uitkomsten van dit onderzoek duurt veel langer dan was voorzien. Daarbij komt 
dat steeds meer deskundigen hun twijfels over de opzet en de onafhankelijkheid van het 
desbetreffende onderzoek hebben geuit. Daarmee in verband zijn er twijfels gerezen over de vraag 
of de belangen van de oud-Voorzitter (“hoor-en-wederhoor”) wel goed geborgd zijn. 
 
De onderstaande leden van de Commissie voor de Werkwijze achten het van belang dat de rechten 
en belangen van alle betrokkenen in dit onderzoek goed geborgd zijn. Dit is ook van belang voor een 
veilige werkomgeving voor zowel kamerambtenaren, fractiemedewerkers en Kamerleden. En dus 
voor het functioneren van de Tweede Kamer.  
 
Om twijfels over de onafhankelijkheid van het onderzoek te kunnen wegnemen is het van belang dat 
de relevante stukken over dit onderzoek bij de Kamer bekend worden. Daarvoor is het in ieder geval 
nodig dat, zonder dat dit als limitatieve lijst is bedoeld, de volgende stukken per ommegaande aan de 



Kamer bekend worden gemaakt, te weten: alle presidiumbesluiten en oplegnotities ten aanzien van 
het onderzoek; alle juridische adviezen, inclusief concepten daarvan, die aanleiding gaven tot het 
onderzoek of de onderzoeksopdracht en –opzet betreffen. Hieronder worden in ieder geval verstaan 
de vragen die aan de Landsadvocaat en andere juridische adviseurs (waaronder Capra) zijn gevraagd 
en de antwoorden daarop; alle documenten met betrekking tot de opdrachtverlening aan Hoffmann; 
alle onderzoeksprotocollen die tot nu toe zijn opgesteld; de documenten met betrekking tot het 
delegeren van het onderzoek aan de Gedelegeerd opdrachtgevers; een overzicht van alle genomen 
en lopende Woo-verzoeken en –besluiten; alle Woo-documenten over het onderzoek. 
Het geniet de voorkeur dat deze stukken openbaar worden gemaakt. Stukken die zich daarvoor niet 
lenen dienen vertrouwelijk aan de Kamer te worden voorgelegd. 
 
Daarnaast willen de onderstaande leden graag in een extra vergadering van deze commissie 
overleggen (bij voorkeur te houden in de laatste week van het zomerreces) over de ontstane situatie 
ten aanzien van het onderzoek. Daarbij behoort wat ondergetekenden betreft besluitvorming over 
een te houden hoorzitting. 
 
Tenslotte verzoeken wij u deze brief door te geleiden naar de Gedelegeerd opdrachtgevers. 
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Barbara Kathmann 
Pieter Omtzigt 
Caroline van der Plas 
Christine Teunissen 
Nicole Temmink 
Laura Bromet 
Olaf Ephraim  

 
 


